OBJEKT/PRILOŽNA OZNAKA
Objekt

· stoji nasuprot subjektu (subjekt je tzv. «prvi predmet» o njemu je riječ, dok je objekt tzv. «drugi predmet» - koji je zahvaćen glagolskom radnjom, predmet u vezi s kojim se ta radnja vrši)

· izravni objekt određuju prijelazni glagoli i njega nije problem prepoznati; osim toga, definicija izravnog  ili bližeg  objekta glasi: to je predmet na kojem se vrši glagolska radnja, bez kojeg te radnje nema

· veći problem bi se mogao pojaviti u vezi neizravnog objekta; treba znati da je neizravni objekt predmet na koji se radnja odnosi, kojem se radnja namjenjuje, u vezi s kojom se vrši 
Priložna oznaka

· ne označuje predmet uključen u radnju, nego OKOLNOSTI u kojima ili pod kojima se događa radnja predikata

· Mala pomoć!: glagoli STANJA i KRETANJA ne otvaraju mjesta objektu! Glagoli stanja (ležati, stajati, mirovati...) označuju radnju bez aktivnosti vršitelja pa onda i bez predmeta koji bi bio uključen u aktivnost. Glagoli kretanja (ići, putovati, lutati...) – kod njih se aktivnost svodi na kretanje za koje u načelu nije potreban nikakav predmet.
Možemo zaključiti  da se objekt uvrštava po glagolu, odnosno po njegovim leksičko-gramatičkim svojstvima, dok je priložna oznaka uvrstiva u rečenicu bez obzira ima li rečenica glagol ili nema. 

Priložna oznaka nije sastavni dio same radnje, već je izvanjska okolnost. 

Priložna oznaka može se prepričati, tj. parafrazirati, npr: 

Mučno je disao. («s mukom»)

Jedni bježe dvorištem. («po dvorištu...»)
Okitili su se ružmarinom. Trebalo bi ga silom otjerati. On udari metlom psa.  – ove priložne oznake su u instrumentalu, označavaju priložne oznake sredstva, a sve njih možemo prepričati upotrijebivši izraz «pomoću»: «pomoću ružmarina, pomoću sile, pomoću metle...»)
Npr.

Potratio je čitav dan.  – objekt, ne može se prepričati

Spavao je čitav dan. -  priložna oznaka – «preko čitavog dana...»

Pilot upravlja letjelicom. – objekt (predmet kojim se radnja vrši)

Udario ga je palicom. – priložna oznaka (odgovara na pitanje kako ga je udario, pomoću čega ga je udario, označava okolnost radnje , a nije ovisno o samoj radnji, odnosno radnja se izvršila, a palica je ovdje sredstvo pomoću kojeg se radnja izvršila, tj. okolnost izvršenja radnje; rečenica može biti i samo Udario ga je. – bez palice, dok u prethodnom slučaju ne može rečenica glasiti samo Pilot upravlja. – trebamo nastavak)
Zaključujemo da se priložna oznaka može u rečenici ispustiti, dok se objekt ne može (ne znači da su svi objekti obavezni u rečenici, odnosno da svaka rečenica mora imati objekt!).
Čamac se primiče obali.  – priložna oznaka (prema obali, k obali, do obale...)

Radujem se proljeću.  – objekt, ne može se parafrazirati
Još primjera:  

Izgubili su cijelo ljeto. (ne može: tijekom cijelog ljeta, cijelog ljeta...). Sastala se s kolegicama. (ne može: u društvu kolegica, u pratnji kolegica...) – ovo su, dakle, objekti
Kupali su se cijelo ljeto (može: cijelog ljeta, tijekom cijelog ljeta...). Otputovala je s kolegicama. (može: u društvu kolegica, u pratnji kolegica...) – ovo su, dakle, priložne oznake
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